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PROTOKÓŁ nr XXI/2012  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 25 kwietnia 2012 r. w godz. 1000 - 1330  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej P. Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
21 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 110 osób.  
 

Radni obecni: 

1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Zbigniew R. De – Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo, 
4. Dorota A. Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef D. Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Stanisław Kulikowski,  
9. Janusz A. Krzesicki,  

10. Adam Ołowniuk,  
11. Krzysztof Ołowniuk,  
12. Leszek Perkowski, 
13. Zdzisław Przełomiec,  
14. Anna Ruszewska,  
15. Agnieszka D. Rzatkowska,  
16. Stanisław Sieczkowski,  
17. Jadwiga M. Szczypiń,  
18. BoŜena Topczyłko,  
19. Krzysztof  Tumialis,  
20. Andrzej Turowski,  
21. Tadeusz F. Zamaro,  
 

nieobecni:  
1. Włodzimierz Marczewski, 
2. Sławomir J. Szeszko.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik i Sekretarz Miasta, naczelnicy 
niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi  
i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy. 
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski otwierając XXI obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 

Ogłosił 15 minutową przerwę w obradach.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz  
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji oraz zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi  
lub wnioski do porządku obrad.  
 

Krzysztof Tumialis w imieniu koalicyjnych Klubów Radnych zgłosił wniosek o zdjęcie  
z porządku obrad punktu 19 pn. „Rozpatrzenie Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach  
w sprawie przyznania Telewizji Trwam miejsca na multipleksie cyfrowym”.  
 

Grzegorz Gorlo zgłosił wniosek o przesunięcie punktu 18 pn. „Rozpatrzenie Stanowiska  
w sprawie obrony wolności słowa, pluralizmu mediów w Polsce i przyznania przez Krajową 
Radę Radiofonii i Telewizji miejsca na multipleksie cyfrowym dla Telewizji Trwam 
złoŜonego przez mieszkańców Suwałk.” przed punktem dotyczącym interpelacji i zapytań 
radych.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie 
gminnym „Rada gminy moŜe wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady”.  
 

Poddał wniosek pod głosowanie wniosek Krzysztofa Tumialisa.  
 

Głosowanie wniosku radnego Krzysztofa Tumialisa:  
− za przyjęciem wniosku głosowało –  11 radnych.  
 

Andrzej P. Chuchnowski dla wyczerpania procedury głosowania zapytał radnych, kto: 
− głosuje przeciw    –   3 radnych,  
− wstrzymał się od głosu   –   4 radnych.  
 

Andrzej P. Chuchnowski w związku z nieobecnością wszystkich radnych na sali obrad  
w trakcie głosowania wniosku oraz wątpliwościami w kwestii interpretacji wielkości 
bezwzględnej, zwrócił się z prośbą o opinię prawną w sprawie poprawności 
przeprowadzonego głosowania.  
 

Po interpretacji przedstawionej prze radcę prawnego Urzędu Miejskiego w Suwałkach, 
Tadeusza Oniśko art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym  oraz art. 27 ust. 6 Statutu 
Miasta Suwałk przystąpiono do ponownego głosowania wniosku zgłoszonego przez Krzysztofa 
Tumialisa, tym razem przedstawionego przez wiceprzewodniczącego Klubu Radnych „Łączą 
nas Suwałki” Adama Ołowniuka.  
 

Głosowanie wniosku radnego Adama Ołowniuka:  
− za przyjęciem wniosku głosowało –  13 radnych.  
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Andrzej P. Chuchnowski dla wyczerpania procedury głosowania zapytał radnych, kto: 
− głosuje przeciw    –   3 radnych,  
− wstrzymał się od głosu   –   5 radnych.  
 

Andrzej P. Chuchnowski stwierdził, Ŝe za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, 
przeciw głosowało 3 radnych, od głosowania wstrzymało się 5 radnych, w związku z czym 
wniosek radnego uzyskał bezwzględną większość głosów ustawowego składu rady,  
czyli został przyjęty.  
 

Andrzej P. Chuchnowski w związku z wnioskiem zgłoszonym przez Grzegorza Gorlo 
zaproponował, aby dotychczasowy punkt 18 był rozpatrywany w punkcie 6 porządku obrad.   
 

Głosowanie wniosku radnego Grzegorza Gorlo:  
− za przyjęciem wniosku głosowało –  21 radnych.  
 

Andrzej P. Chuchnowski stwierdził, Ŝe za przyjęciem wniosku głosowało 21 radnych, 
 w związku z tym wniosek radnego uzyskał bezwzględną większość głosów, czyli został 
przyjęty. Pozostałe punkty otrzymały kolejną numerację. 
 

Z uwagi na zachowanie właściwej chronologii działań Przewodniczący Rady poinformował  
o zmianie kolejności punktów 14 i 15. W konsekwencji punkt 15 byłby rozpatrywany jako  
14, a punkt 14 jako 15.  
 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków wobec czego został przyjęty następujący porządek 
obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XX/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od 28 marca 2012 r.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „ZasłuŜony dla Miasta 
Suwałk”.  

6. Rozpatrzenie Stanowiska w sprawie obrony wolności słowa, pluralizmu mediów  
w Polsce i przyznania przez Krajową Radę Radiofonii i Telewizji miejsca  
na multipleksie cyfrowym dla Telewizji Trwam złoŜonego przez mieszkańców Suwałk. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Miasta 
Suwałk.  

8. Przyjęcie Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Suwałkach 
o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki w zakresie ochrony przeciwpoŜarowej w 2011 
roku.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 
Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 
przeciwpoŜarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2011.  

10. Przyjęcie Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Miejskiego Policji  
w Suwałkach oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2011 r.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Przyjęcie Sprawozdania Miejskiego Rzecznika Praw Konsumentów w Suwałkach  
z działalności za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2011 r.  
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13. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, w 2011 roku.   

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w statucie Regionalnego Ośrodka 
Kultury i Sztuki w Suwałkach.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Biblioteki Publicznej im. Marii 
Konopnickiej w Suwałkach.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy 
Miasta Suwałki na 2012 rok.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012 – 2025.  

19. Rozpatrzenie Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie wzmoŜenia działań  
na rzecz wyjaśnienia okoliczności obławy w lipcu 1945 roku oraz odnalezienia miejsca 
pochówku Ofiar.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Mariana J. na działalność 
dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach.  

21. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

22. Wnioski i oświadczenia radnych.  

23. Zamknięcie obrad.  
  

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XX/2012 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta 
Suwałk protokół XX obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie 
Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu  
nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, 
czyli w dniu 24 kwietnia 2012 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie 
zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XX/2012 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach został przyjęty. 
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 28 marca 2012 roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  
i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 28 marca  2012 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 5  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłu Ŝony dla Miasta 
Suwałk”.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ grupa mieszkańców reprezentowanych przez Pana 
Tadeusza Szymańczyka wystąpiła do Przewodniczącego Rady z pismem o nadanie 
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pośmiertne tytułu „ZasłuŜony dla Miasta Suwałk” Księdzu Prałatowi Jerzemu Janowi 
Zawadzkiemu. Inicjatywę przejęła i opiniowała Komisja Kultury i Turystyki.  
 

Stanisław Kulikowski – przedstawił opinię i wniosek Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  
– załącznik nr 7 do protokołu. 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ Kapituła WyróŜnień Miasta Suwałk  
na posiedzeniu w dniu 23 kwietnia 2012 roku pozytywnie zaopiniowała wniosek, stąd jako 
przewodniczący Kapituły, przedłoŜył stosowny projekt uchwały.  

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za głosowało     – 19 radnych,  
− przeciw        –   3 radnych,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXI/217/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2012 r. 
w sprawie nadania tytułu „ZasłuŜony dla Miasta Suwałk”  
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie Stanowiska w sprawie obrony wolności słowa, pluralizmu mediów  
w Polsce i przyznania przez Krajową Radę Radiofonii i Telewizji miejsca  
na multipleksie cyfrowym dla Telewizji Trwam złoŜonego przez mieszkańców Suwałk  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ Stanowisko…, które radni otrzymali jest 
inicjatywą grupy mieszkańców miasta, reprezentowanych przez radnego Grzegorza Gorlo.  
 

W dyskusji udział wzięli radni: Grzegorz Gorlo, Stanisław Kulikowski, Krzysztof Tumialis, 
Józef D. Kimera.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem Stanowiska:  
− za głosowało     –   7 radnych,  
− przeciw        – 13 radnych,  
− wstrzymało się     –    1 radny.  
  

Andrzej P. Chuchnowski stwierdził, iŜ większością głosów Stanowisko w sprawie obrony 
wolności słowa, pluralizmu mediów w Polsce i przyznania przez Krajową Radę Radiofonii  
i Telewizji miejsca na multipleksie cyfrowym dla Telewizji Trwam złoŜonego przez 
mieszkańców Suwałk nie zostało przyjęte.  
 

Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Miasta 
Suwałk.  
 

Andrzej P. Chuchnowski na podstawie art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r.  
z późniejszymi zmianami o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów 
prawnych oraz w związku z Rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów w sprawie zasad 
techniki prawodawczej przedłoŜył przedmiotowy projekt uchwały wraz z jednolitym tekstem 
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Statutu Miasta Suwałk.  
Poinformował, iŜ materiał dostępny był w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej 

pok.118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego  
w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/ Materiały sesyjne.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXI/218/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2012 r. 
w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Miasta Suwałk  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Ad pkt. 8  
Przyjęcie Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej  
w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki w zakresie ochrony 
przeciwpoŜarowej w 2011 roku 
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ materiał był dostępny w wersji papierowej  
w Biurze Rady Miejskiej pok.118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu 
Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/ Materiały sesyjne.   

Ponadto przekazał radnym do wiadomości, iŜ z Informacją … zapoznała się Komisja Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 16 kwietnia br. Członkowie Komisji  
nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej 
StraŜy PoŜarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki w zakresie ochrony 
przeciwpoŜarowej w 2011 roku została przyjęta.  
 
Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 
Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 
przeciwpoŜarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2011 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Dorota A. Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXI/219/2012  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 kwietnia 2012 r. 
w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy 
PoŜarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego  
i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2011 r. 
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Ad pkt. 9  
Przyjęcie Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Miejskiego Policji  
w Suwałkach oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2011 r.  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ materiał był dostępny w wersji papierowej  
w Biurze Rady Miejskiej pok.118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/ Materiały 
sesyjne.   

Ponadto przekazał radnym do wiadomości, iŜ ze Sprawozdaniem… zapoznała się 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 16 kwietnia br. 
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
 

W dyskusji udział wzięli radni:  
 

Zbigniew R. De - Mezer zaapelował, aby policja zwracała większą uwagę na tiry jeŜdŜące 
przez miasto zbyt szybko. Przypomniał o zadeklarowanej przez siebie ewentualnej pomocy 
radnych i miejskich władz w kwestii pomocy bezpieczeństwa w mieście.   
 

Krzysztof Tumialis zapytał, czy moŜliwe jest wprowadzenie ruchu dwukierunkowego  
na ulicy Waryńskiego w Suwałkach na odcinku od ulicy Kościuszki do ulicy Noniewicza.  
 

Komendant Miejski Policji w Suwałkach, Andrzej Bałazy podkreślił, i Ŝ liczba kolizji  
na terenie miasta Suwałk w mijającym roku 2011 była najniŜszą liczbą w ciągu ostatnich 
dwunastu lat. Komendant zadeklarował, Ŝe posiadanych środków i pomocy Miasta zostanie 
zwiększona liczba patroli na krajowej drodze nr 8. Przyznał, Ŝe ulica Utrata jest 
niebezpieczna, ale to wina duŜego obciąŜenia tego ciągu komunikacyjnego. To jest skutek 
braku obwodnicy. Jego zdaniem to bardziej problem społeczny, niezaleŜny od policji.  
 
Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Roczne sprawozdanie z działalności 
Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacja o stanie bezpieczeństwa  
i porządku publicznego za 2011 r. zostało przyjęte.  
 

Ad pkt. 11  
Interpelacje i zapytania radnych.  

Zdzisław Przełomiec zapytał, na jakim etapie są prace przygotowawcze nad budową 
suwalskiej obwodnicy.  

Anna Ruszewska zapytała, czy place zabaw, po sezonie zimowym, są odpowiednio 
zabezpieczone i przygotowane do uŜytkowania.  

Janusz Krzesicki zwrócił się z prośbą o poprawę nawierzchni ulicy Romana Dmowskiego.  

Zbigniew De-Mezer  

1. Poruszył kwestię obciąŜenia dróg przez transport cięŜki oraz efektywności pracy 
inspekcji transportu drogowego - zapytał, jaka jest skuteczność realizacji zadań przez 
inspektorów i czy jest prawdą, Ŝe pracują do godziny 2200?  
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2. Zapytał jakie są prognozy miejskiego budŜetu i ewentualne skutki zapowiadanej 
likwidacji tzw. „janosikowego" w związku pracami nad zmianą ustawy o regule 
wydatkowej dla jednostek samorządu terytorialnego. 

Jadwiga M. Szczypiń zwróciła uwagę, Ŝe w kilku konkursach w ubiegłym roku dyrektorzy 
suwalskich szkół zostali powołani na rok. Zapytała, jakie są tendencje w bieŜącym roku  
w stosunku do powierzeń stanowisk kierowniczych w oświacie.  

Zdzisław Koncewicz:  

1. Zapytał, czy zostały wstrzymane sprzedaŜe mieszkań z zasobów Zarządu Budynków 
Mieszkalnych?  

2. Zwrócił się z zapytaniem, czy planowane są zwolnienia w placówkach oświatowych, 
jeśli tak, to w jakiej skali?  

Grzegorz Gorlo 

1. Poprosił o interwencję w sprawie, czasu oświetlania ulic - latarnie są wyłączane  
za wcześnie przed świtem i za późno włączane po zmierzchu, co powoduje 
utrudnienia dla kierowców.  

2. Zwrócił się z prośbą o przedstawienie na piśmie zbiorczego zestawienia ilości osób 
zatrudnionych we wszystkich jednostkach Miasta Suwałki, których pensje 
przekraczają 6 tysięcy złotych brutto miesięcznie oraz łączną kwotę wydatkowaną  
na te wynagrodzenia.  

Ad pkt. 12  
Przyjęcie Sprawozdania Miejskiego Rzecznika Praw Konsumentów w Suwałkach  
z działalności za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2011 r.  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ ze Sprawozdaniem… zapoznała się Komisja 
Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 16 kwietnia br. Członkowie Komisji  
nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Sprawozdanie Miejskiego Rzecznika Praw 
Konsumentów w Suwałkach z działalności za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2011 r. 
zostało przyjęte.  
 
Ad pkt. 13  
Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, w 2011 roku.   
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ materiał był dostępny w wersji papierowej  
w Biurze Rady Miejskiej pok.118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu 
Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/ Materiały sesyjne.   

Ponadto przekazał radnym do wiadomości, iŜ ze Sprawozdaniem… zapoznały się 
Komisje:  
− Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
− oraz Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 16 kwietnia br. ; 
− Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 17 kwietnia br.; 
− Oświaty i Wychowania w dniu 18 kwietnia br.  
− Finansowo – BudŜetowej w dniu 19 kwietnia br. 
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
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Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy 
Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, w 2011 roku zostało przyjęte.  
 
Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w statucie Regionalnego Ośrodka 
Kultury i Sztuki w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 18 do protokołu. 
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXI/220/2012  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 kwietnia 2012 r. 
w sprawie zmiany statutu Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 

Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru zmiany statutu Biblioteki Publicznej 
im. Marii Konopnickiej w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 22 do protokołu. 
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 15 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   5 radnych.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXI/221/2012  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 kwietnia 2012 r. 
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w sprawie zamiaru zmiany statutu Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej  
w Suwałkach  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie 
Gminy Miasta Suwałki na 2012 rok.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 26 do protokołu. 
 

Dorota A. Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 20 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   1 radny. 
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXI/222/2012  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 kwietnia 2012 r. 
w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Miasta Suwałki na 2012 rok  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 

Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 30 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej   
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXI/223/2012  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 kwietnia 2012 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 

Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012-2025. 
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
– załącznik nr 33 i 33 A do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXI/224/2012  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 kwietnia 2012 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  
2012-2025 
– załącznik nr 35 do protokołu.  
 

Ad pkt 19  
Rozpatrzenie Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie wzmoŜenia działań na 
rzecz wyjaśnienia okoliczności obławy w lipcu 1945 roku oraz odnalezienia miejsca 
pochówku Ofiar.  
 
Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ włączając się do inicjatywy sąsiednich 
samorządów oraz organizacji i osób związanych ze zbrodnią dokonana w lipcu 1945 roku  
na ziemi suwalskiej, augustowskiej, sejneńskiej i sokólskiej przewodniczący Klubów 
Radnych oraz radni reprezentujący inne ugrupowania funkcjonujące w Radzie wypracowali 
projekt przedmiotowego Stanowiska…, który został dostarczony wraz z materiałami 
sesyjnymi.  
 
Wniosków nie zgłoszono.  
 

Głosowanie nad podjęciem stanowiska:  
− za podjęciem głosowało    –  21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.  
 

Jednogłośnie zostało podjęte:  
Stanowisko Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 kwietnia 2012 roku  
w sprawie wzmoŜenia działań na rzecz wyjaśnienia okoliczności obławy w lipcu 1945 
roku oraz odnalezienia miejsca pochówku Ofiar 
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Ad pkt.20  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Mariana J.  
na działalność dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach. 
 

Zbigniew R. De – Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 37 do protokołu.  
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Wniosków nie zgłoszono.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXI/225/2012  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 kwietnia 2012 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Mariana J. na działalność dyrektora Zarządu Budynków 
Mieszkalnych w Suwałkach  
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 
Ad pkt. 25  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  

Krzysztofowi Tumialisa w kwestii wprowadzenia ruchu dwukierunkowego na ulicy 
Waryńskiego na odcinku od ulicy Kościuszki do ulicy Noniewicza poinformował,  
iŜ ta sprawa była niejednokrotnie rozwaŜana. Na drodze do realizacji stoją jednak powaŜne 
przeszkody. Po obu stronach ulicy usytuowane są budynki zabytkowe, których nie moŜna 
rozebrać. Poza tym specjaliści ruchu drogowego są przeciwni wprowadzeniu ruchu 
dwukierunkowego na tym odcinku ulicy.  Na dzień dzisiejszy zmiana organizacji ruchu  
nie jest tam moŜliwa.  

Odnośnie pomocy policji, potwierdził, Ŝe suwalska policja, tak jak w poprzednich latach, 
zwróciła się o dofinansowanie dodatkowych patroli. Władze miejskie planują przekazać na ten 
cel około 100 tysięcy złotych.   

Zdzisławowi Przełomcowi w sprawie prac przygotowawczych nad budową suwalskiej 
obwodnicy przypomniał, Ŝe Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad wykluczyła  
z przetargu konsorcjum, które złoŜyło najlepszą ofertę, poniewaŜ nie spełniało wszystkich 
wymogów. Poinformował, iŜ procedura odwoławcza konsorcjum juŜ się zakończyła. Zapadł 
wyrok korzystny dla GDDKiA. Zaakceptowano decyzję wykluczającą oferenta z przetargu. 
Drugiego przetargu powtarzać nie trzeba. Po uprawomocnieniu się wyroku Krajowej Izby 
Odwoławczej wybrany zostanie wykonawca, który otrzymał największą liczbę punktów 
spośród pozostałych firm biorących udział w przetargu. Prawdopodobnie będzie to spółka 
Transprojekt Gdański, która projektowała takŜe obwodnicę Augustowa. Ze względu  
na wymienione procedury proces przygotowania naszej obwodnicy ma opóźnienie. Na chwilę 
obecną nie ma powodów do niepokoju. Jest duŜa szansa, Ŝe budowa obwodnicy rozpocznie się 
pod koniec 2014 roku.  

Januszowi Krzesickiemu w sprawie poprawy nawierzchni ulicy Romana Dmowskiego 
zadeklarował, iŜ niezbędne bieŜące naprawy zostaną wykonane.  

Annie Ruszewskiej w sprawie pozimowego przygotowania placów zabaw poinformował, 
 iŜ odbyło się juŜ spotkanie administratorów osiedli i  mają oni zadbać o naleŜyty stan 
urządzeń na placach.  

Zbigniewowi De - Mezerowi: 

1. W sprawie obciąŜenia dróg przez transport cięŜki i skuteczności pracy inspekcji ruchu 
drogowego stwierdził, iŜ inspektorzy naleŜycie realizują powierzone zadania. 
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Potwierdził, iŜ Inspekcja Transportu Drogowego jest słuŜbą cywilną i pracuje  
do godziny 22.  

2. W sprawie prognozy miejskiego budŜetu i ewentualnych skutków zapowiadanej 
likwidacji tzw. „janosikowego" stwierdził, iŜ sytuacja w finansach publicznych 
dynamicznie zmienia się. Na tym etapie moŜna snuć jedynie rozwaŜania teoretyczne  
o ewentualnych skutkach zmian ustawy o regule wydatkowej dla jednostek samorządu 
treytorialnego. Inwestycje samorządowe napędzają wzrost gospodarczy. Ograniczenie 
moŜliwości finansowych jst spowoduje spadek produktu krajowego brutto, niŜsze 
wpływy do budŜetu państwa z tytułu podatku VAT i wzrost bezrobocia. Restrykcyjna 
polityka finansowa moŜe spowodować stagnację w gospodarce. Odnosząc się  
do miejskiego budŜetu oznajmił, iŜ wszystko jest pod stałą kontrolą.  Poinformował, 
Ŝe załoŜenia prezentowane jesienią ubiegłego roku przy projektowaniu budŜetu  
na 2012 rok, po korekcie z załoŜeniami makroekonomicznymi ustawy budŜetowej,  
nie przedstawiają się obecnie juŜ tak optymistycznie. Na dzień dzisiejszy wiadomo,  
Ŝe po korekcie in minus z wpływu podatku dochodowego oraz zmniejszeniu 
subwencji oświatowej suwalski budŜet będzie szczuplejszy o blisko 2,5 miliona 
złotych. Mimo wszystko generalnie sytuacja nie jest zła. Po rozstrzygnięciu kilku 
przetargów wynikają pewne oszczędności, które pozwolą na uzupełnienie braków. 
Poza tym Miasto szuka oszczędności praktycznie w kaŜdej dziedzinie. Zostały 
równieŜ wstrzymane podwyŜki wynagrodzeń. Po podsumowaniu pierwszego półrocza 
zostanie przedstawiona pełna informacja na temat stanu budŜetu miejskiego.  

Jadwidze M. Szczypiń w sprawie powołań dyrektorów w konkursach na rok stwierdził,  
iŜ dobrze się stało. Dyrektorzy gimnazjum nr 5 i 6 mieli roczne kadencje, poniewaŜ juŜ 
wówczas planowano włączenie szkół, którymi kierowali do zespołów, co stworzyło nowe 
warunki. Jeśli nie będzie innych okoliczności nowi dyrektorzy zostaną powołani na 5 lat.  

Zdzisławowi Koncewiczowi: 

1. W sprawie sprzedaŜy mieszkań z zasobów Zarządu Budynków Mieszkalnych 
poinformował, iŜ po szczegółowej analizie takie działania zostaną wznowione.  

2. W kwestii zwolnień w oświacie poinformował, iŜ nie ma w planie takich działań. Poza 
tym na takie prognozy jest jeszcze za wcześnie. Dyrektorzy szkół będą mogli podjąć 
decyzję po zakończeniu naboru do szkół. Z uwagi jednak na niŜ demograficzny 
prognozowana jest mniejsza liczba oddziałów, a za tym idzie zmniejszenie 
zatrudnienia, które winno dotyczyć przede wszystkim osób posiadających 
uprawnienia emerytalne.  

Grzegorzowi Gorlo w sprawie czasu włączania latarni przyznał radnemu rację i obiecał,  
Ŝe słuŜby miejskie przeanalizują tę kwestię. 
 
 

Ad pkt. 26  
Wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ w okresie międzysesyjnym organ 
nadzoru zawiadomił o wszczęciu postępowań nadzorczych w sprawie stwierdzenia 
niewaŜności niektórych paragrafów następujących uchwał:  

− uchwały nr XX/208/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 marca 2012 r.  
w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na rok 2012;  
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− uchwały nr XX/211/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 marca 2012 r.  
w sprawie określenia zasad gospodarki nieruchomościami mienia gminnego Miasta 
Suwałki;  

− uchwały nr XX/204/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 marca 2012 r.  
w sprawie rozwiązania zespołu placówek, tj. Centrum Doskonalenia Nauczycieli  
i Kształcenia Ustawicznego w Suwałkach oraz Statutu Suwalskiego Ośrodka 
Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach stanowiącego Załącznik do przedmiotowej 
uchwały.  

Zaprosił radnych do zapoznania się z wymienioną korespondencją. Nadmienił, iŜ istnieje 
równieŜ moŜliwość otrzymania kopi wyŜej wymienionych pism w Biurze Rady Miejskiej.  

Ponadto, przypomniał  radnym, iŜ obowiązek złoŜenia oświadczeń majątkowych mija  
z dniem 30 kwietnia 2012 roku. 

 
Ad pkt. 27  
Zamknięcie obrad.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja planowana jest na dzień  
30 maja 2012 r. o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego nr 26 przy ulicy 
Mickiewicza 1.  
 Kończąc XXI sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  
  

Na tym protokół zakończono.  
 

            Przewodniczący  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

 
Andrzej Paweł Chuchnowski  

 
Protokołowała: 
Ewa Kasjanowicz  
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 
 


